
Skolebestyrelsesmøde
Tirsdag den 14. december 2021
Kl. 16.00 - 19.00 på Hirtshals undervisningssted
Mødes holdes med fysisk fremmøde (IRL), da det er vigtigt at alle perspektiver får plads når
der skal vedtages budget. Skolen sørger naturligvis for god afstand.
Vi spiser IKKE julefrokost - det gør vi til gengæld i januar :-)
Fraværende:

1 - Dialog med BFU 1

2 - Økonomitema 2
Madordning 2
Lejrskoleaktiviteter 2
Godkendelse af budget 2022 4

EVT./orienteringer: 6
Ledelsen: 6
Medarbejdere: 6
Forældrevalgte: 6
Erhvervsrepræsentant: 6

1 - Dialog med BFU
Skolebestyrelsen følger på dialogen med BFU-udvalget og drøfter hvordan dialogen skal
fortsætte med et nyt udvalg.

Baggrundsmateriale - processen indtil videre:
Dialog med BFU om ressourceniveau - samlet forløb.pdf

Referat:
Det politiske udvalg har givet udtryk for at samarbejdet har været godt i perioden, og at den
viden skolebestyrelserne giver udvalget, er vigtige for den politiske behandling.

Vi laver et kort orienterende skriv til udvalget, hvor vi medtager baggrundsmaterialet og en
invitation til et dialogmøde mellem det nye udvalg og skolebestyrelsen, i foråret 2022.

https://drive.google.com/file/d/1gld_k4VMf84_97LZRyJ89W5Oy6Qg9Frs/view?usp=sharing


2 - Økonomitema

Madordning
På dette skolebestyrelsesmøde drøftes det om vi fortsat skal have egenproduktion og salg af
mad på SCH.
De økonomiske perspektiver fremlægges af RVC og DOA.

Referat:
Bestyrelsen er opmærksom på de mange forskellige perspektiver der er, i drøftelserne
omkring køkkendrift og tilbud om madordning på SkoleCenter Hirtshals.
Nogle af perspektiverne er blandt andet:

- En drøftelse af kvalitet, udbud og serviceniveau.
- Det er godt at have funktionen inde i vores organisation, men når salget er på

nuværende niveau kan der ikke være åbningstid med salg på Horne- og Tornby
undervisningssted.

- En opmærksomhed på udgifter til forplejning til møder, arrangementer, afslutninger,
fællesarrangementer osv.

- Personaleressourcen i køkkenet løfter også andre opgaver i presset situationer.

Skolebestyrelsen anerkender fuldt ud det gode stykke arbejde der bliver gjort i køkkenet,
men er samtidigt opmærksomme på at der er et stort økonomisk rationale ved at nedlægge
køkkenet og lade en ekstern udbyder overtage madordningen.

Derfor går vi videre med kvalificeringen af en eventuel nedlæggelse af køkkenet og et
eksternt udbud på madordningen.

Det er særligt vigtig at hele opgaven beskrives grundigt, både hovedopgaven i forhold til at
levere mad på bestilling til børnene, men også i forhold til de børn vi har en social opgave
for, personaleforplejning osv.
DOA og RVC forbereder beskrivelserne og orientere bestyrelsen.
Punktet behandles igen på bestyrelsesmødet den 25. januar 2022.

Lejrskoleaktiviteter
Skolebestyrelsen ønsker at sætte en konkret ramme for lejrskoleaktiviteter på SkoleCenter
Hirtshals. Inden retningen skrives ind i princippet for området, ønsker skolebestyrelsen at
høre det pædagogiske personale om fordele og ulemper ved at ændre den nuværende
ramme.
Derfor er det pædagogiske personale blevet hørt om emnet.



Medarbejderrepræsentanterne fremlægger synspunkterne.

Baggrundsmateriale:
Bilag - Princip for fællesaktiviteter, lejrskoler mm

Ledelsen indstiller til, at skolebestyrelsen sætter en konkret ramme for omfanget af lejrskoler.

Referat:
På baggrund af ledelsens indstilling til budget 2022 og MED-udvalgets indstilling til budget
2022 og medarbejderrepræsentanternes interne undersøgelse blandt det pædagogiske
personale, drøftede bestyrelsen skolens lejrskole-drift.

Hele bestyrelsen anerkender det store udbytte lejrskolerne giver eleverne - personligt, socialt
og fagligt - og der er ingen tvivl om, at det pædagogiske personales engagement og store
arbejdsindsats, er en afgørende faktor for dette udbytte.

På den anden side er skolens generelle ressourceniveau meget presset og det har stor
betydning for vores understøttende ressource og vores mulighed for at indsætte kvalificeret
inklusionsarbejde ved siden af den fag-faglige lovpligtige undervisning. Den udfordring er i
øvrigt også beskrevet i dialogen med BFU-udvalget.

Skolebestyrelsen begræder, at måtte træffe beslutning om at det ikke længere er muligt at
sende vores børn på lejrskoler. Men skolebestyrelsen ved også at inklusionsindsatserne er
meget vigtigt - både for det enkelte barn og for hele børnegruppen.

Bestyrelsen beslutter derfor af alle lejrskoler nedlægges. Beslutningen implementeres
pr. 1. august 2022.

Bestyrelsen indstiller til, at den nye skolebestyrelse drøfter emnet igen, i efteråret 2022 i
forbindelse med budget 2023

https://drive.google.com/file/d/0B8V-v-d3ZZBcR3F3QmdCSDloVEk/view?usp=sharing&resourcekey=0-uktuAbPuk0XtPQpm-cSXEQ


Godkendelse af budget 2022
Skolebestyrelsen drøfter det fremlagte budget (mødet den 9. november 2021) og
indstillingerne fra ledelsen og MED-udvalget.

Referat:

Indstilling fra ledelsen:
Med baggrund i temaerne, indstiller ledelsesteamet til, at det nuværende ressourceforbrug
opretholdes. Det betyder at:

- vi budgetterer med et merforbrug på ca. 2,3%.
- vi ikke kommer i overtallighed i januar 2022.
- vi både bruger vores økonomiske buffer og de løbende mulighederne for

personaletilpasning ved naturlig afgang.

Opmærksomhedspunkter:
Der er opmærksomhed på at disse reduktioner får betydning for:

- den naturlige afgang der måtte komme efterfølgende også skal anvendes til
tilpasning af ressourcen.

Kantinedrift
Hvis det besluttes at den interne kantinedrift nedlægges, tilføres ressourcerne så vidt
muligt inklusionsindsatsen.

Lejrskoler
Niveauet for lejrskoler kan få indflydelse for ressourceniveauet i undervisningen.

Indstilling fra MED-udvalget:

MED-udvalget følger ledelsens indstilling, med tilføjelse af følgende konkrete
reduktionsforslag:

Kantinedriften nedlæggelse og opgaven varetages af ekstern privat udbyder.

Lejrskoler på alle klassetrin nedlægges.

MED udvalget er enige om at både kantinedrift og lejrskoler er gode og vigtige funktioner i
vores skolecenter, men som ressourceniveauet er lige nu, har vi brug for at prioritere alle
midler til pædagogisk fagpersonale i den daglige undervisning i klasserne.

Opmærksomhedspunkter:
Inklusionsindsatsen

- Som det blev drøftet på det åbne ledelsesteammøde, bør vi gentænke
anvendelsen af vores inklusionsressourcer, så vi giver de børn der har behov for



særlige indsatser, det bedst mulige tilbud for de midler vi har til rådighed.
Løsningen med fire “små hold” hvor eleverne kan være en del af skoledagen bør
afprøves i praksis.

Kantine
- Hvis kantinen nedlægges skal der være opmærksomhed på en løsning der også

tager højde for, at vi fortsat har mulighed for at hjælpe børn der ikke har fået noget
mad med.

Der ud over bør der i hele vores drift, være fokus på at ressourcerne bliver anvendt så tæt
på børnene som muligt!

Skolebestyrelsen følger ledelsens- og MED-udvalgets indstilling og godkender budget
2022.

- Lejrskoler nedlægges
- Udbud af madordning og nedlæggelse af køkkenet kvalificeres yderligere.

Opmærksomheder
- Der skal være en konkret opfølgning på hvordan ressourcen fra lejrskoleaktiviterne

bliver anvendt (med fokus på inklusionsindsatsen). Opfølgningen kan med fordel
laves umiddelbart efter afslutning af skoleårets planlægning og inden sommerferien
2022.

_________________________________



EVT./orienteringer:

Ledelsen:
- Marie Bruun - er valgt til skolebestyrelsesrepræsentant i ansættelsesudvalget

(skoleleder fase 2)

Medarbejdere:
-

Forældrevalgte:
-

Erhvervsrepræsentant:
-

_________________________________________________________________
Kommende punkter:

Skolebestyrelsesmøder 2021/22 (kl. 16.00-19.00):
● 24. august 2021

○ Tema - Forældresamarbejdet, Fase 2 Hirtshals
○ SSP
○ Øget frihedsgrader i Folkeskolen

● 26. oktober 2021 - kl. 17.00 HORNE - aflyst pga. sygdom
○ Lejrskoleaktiviteter
○ Madordning på SCH
○ Økonomitema
○ Tema - Læring og Trivsel, Horne

● 09. november 2021 maks 2 timer
○ oplæg til budget 2022 - udsendelse af materiale - indstillinger fra

ledelsesteam og MED-udvalg - spørgeperiode frem mod næste møde
● 14. december 2021

○ Madordning



○ Budgetgodkendelse.
● 25. januar 2022

○ Tema - Fællesskab, Tornby
○ SFO, Mål & Indholdsplaner - herunder udvidet åbningstid.
○ Elevfravær - året der gik, statistik, orienteringsskrivelser og underretninger

● 29. marts 2022
○ Tema - Medborgerskab, Fase 1 Hirtshals
○ Besøg af skolecentrets praktik- og karrierelæringsvejleder

● 14. juni 2022
○ Tema - Kost og Sundhedspolitik


